整全教育2022-2023年AP中文



第五周

2022年7月17日

此课件由整全教育的姒玉明 博士制作, 只能在中文课堂, 用于中文教学之用。详细说 明请见下面的Disclaimer and Fair Usage.

Disclaimer and Fair Usage

All the photos, articles, GIFs, audios, videos, etc. found in this courseware were either produced by the authors, found freely on the Internet or used with permission from their original owners. They should be used only in the Chinese classroom and only for educational purposes. We do not claim to be the owners of any materials that do not belong to us or intend to infringe on any copyrights. They are used under the U.S. Code § 107, Limitations on exclusive rights: Fair use, which states:

Notwithstanding the provisions of sections 17 U.S.C. 106 and 106A, the fair use of a copyrighted work, including such use by reproduction in copies or phonorecords or by any other means specified by that section, for purposes such as criticism, comment, news reporting, teaching (including multiple copies for classroom use), scholarship, or research, is not an infringement of copyright. In determining whether the use made of a work in any particular case is a fair use the factors to be considered shall include—

- (1) The purpose and character of the use, including whether such use is of a commercial nature or is for nonprofit educational purposes;
- (2) The nature of the copyrighted work;
- (3) the amount and substantiality of the portion used in relation to the copyrighted work as a whole; and
- (4) the effect of the use upon the potential market for or value of the copyrighted work.

The fact that a work is unpublished shall not itself bar a finding of fair use if such finding is made upon consideration of all the above factors.

If you still wish any such materials to be removed, please contact us using the contact form with proof of copyright. We will be willing to remove anything that breaches any individual's or organization's copyright.

Class Starter

- 1,说到中国,首先想到的是什么?
- 2, How lucky are you and why?

Bingo game

秘书 销售 伙食 被褥 籍贯 学历 星座 机器人便宜 公司 企业 环保 节能 设备 人才 俱乐部理念 诚信 旅途 堵车 顺利 付费 车祸 消防车家庭 努力 完成 保险 手续 校园 食堂 救护车

改cultural presentation 作业

统一说明

- 1, 现在是刚开始,可以把文字写出来,然后朗读。但是,要尽快改。今后必须在四分钟内,不用详细写,只写出一些要点,然后讲两分钟,不能超时间。
- 2, 讲的时候要在一个安静的房间, 声音尽量大。因为考试的时候, 多人在一个房间考试, 你的声音如果太小, 录音效果可能不佳; 而且如果被旁边的声音盖住的话, 很难得高分。
- 3,演讲的格式如同在学校里演讲,需要有开场白、主题、总结和结尾。一般是这样的:大家好!(我是Mary or John,不要说你的真实全名),我今天要给大家介绍……讲完了以后,用一句话来总结你的演讲,最后说:谢谢大家!
- 4, 演讲的内容: 主题明确, 条理清楚, 逻辑性强, 绝对不能不知所云、前后矛盾。另外, 要特别注意所讲内容的意义(significance)。

Practice

- 1.Introduce to your classmates a famous Chinese figure, for example, Confucius, Hua Mulan (or Mulan), Yao Ming, or Yo-Yo Ma.
- 2. Talk about a past vacation you enjoyed. Include when and where it took place, what you did, why you went, with whom you went, etc.
- 3.If a job interviewer said to you, "Tell me about yourself." what would you say?

改cultural presentation 作业

Maggie: Zoom的创始人袁征(Eric S. Yuan)。主题非常好! 新冠病毒Covid-19, 疫情 pandemic

逻辑清楚。老婆, 最好用太太或夫人。时间把握很好! 开头和结尾都很好!

Ephraim: 噪音比较多,不需要说出真实的全名。时间超过了。

屈原 主题非常好!而且很难! Advanced level! 条理清楚。开头和结尾都很好!

Jordan: 吕本事 (李白4) 度假 声音太小, 噪音多, 超过了时间。开头需要介绍。说明旅行的目的。博物馆很有趣, 有没有图片?什么名字? Location?为什么要去参观, 这个博物馆一座老房子, 从这个搬过来, 为什么? 这个应该和中国的文化联系在一起的, 意义重大。结尾需要补充。

Brandon: 介绍自己。speaking, not writing

语法部分

形容词宾语

第六册第3课《最后一课》

https://www.holisticedu.us/text_book/book_six_TM.php?url_cat=text_book&win_i=666_3

AP中文第二单元

听力部分

第五周家庭作业

- 1, 阅读第六册第四课最后一课(下), 做练习题2词汇、语法练习.
- 2, Reading, page 21 question 13 to page 25 question 34